
  

Elisabeth Leenknegt 

“Mijn juwelen doorstaan 
de tijd, op technisch en 

esthetisch vlak 

  
Elisabeth Leenknegt is al twintig jaar de vrouw achter het Gentse 

high-end juwelenlabel Elisa Lee. Een perfecte timing om het 

te hebben over haar mijlpalen, maar ook gedurfde keuzes en 

ondernemerslessen. “Zorgen voor de planeet en elkaar staat 

voorop. We weten wie we zijn en dat voelen onze klanten ook. 

Die aanpak werpt zijn vruchten af.” serv: ELLEN cLaES 
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Elisabeth, je zaak bestaat twintig jaar. Proficiat! 

Hoe voelt dat? 

Wauw, twintig jaar! Echt? Voor mij voelt het nog niet 

zo lang aan. Er zijn wel al heel wat avonturen geweest. 

Ik denk bijvoorbeeld aan de eerste winkel en werk- 

nemer. Maar ook aan de vele nachten doorwerken en 

gedurfde keuzes maken. Ik ben trots dat mijn label 

er nog altijd staat en dat ik een sterk team heb. De 

bruisende energie die we voelen bij het uitdenken van 

een nieuwe collectie, dat vind ik zalig. Samen met mijn 

team bouw ik aan een bewust merk. Zorgen voor de 

planeet en elkaar staat voorop. We weten wie we zijn 

en dat voelen onze klanten ook. Die aanpak werpt zijn 

vruchten af. Het zit ook in mij om positief te zijn en 

opportuniteiten te zien. In het begin was ik soms iets 

té enthousiast op dat vlak. 

“ALS EEN KANS ME 
WEINIG GEVOEL GEEFT, 

DOE IK HET NIET.” 

Hoezo? 

Wanneer iemand me benaderde met een voorstel, 

sprong ik meteen. Ik vond het al heel tof dat iemand 

aan mijn zaak dacht. Zo belandde ik snel in een 

pleasende rol. Ik wilde zoveel mogelijk mensen blij 

maken. Daarom zei ik op zoveel mogelijk kansen 

ja. Eigenlijk vind ik dat ook iets moois. Zolang het 

doenbaar is. Is het dat niet, dan durf ik nu wel de grens 

trekken. Als een kans me weinig gevoel geeft, doe ik 

het niet. 

Was een eigen team hebben een deel van het oorspronke- 

lijk plan? 

In het begin wilde ik gewoon juwelen maken. In die 

periode zag ik een team als een heuse prestatie. Het 

was voor mij ook geen must om dit uit te breiden. 

Ondertussen heb ik een team van twintig mensen. 

Nu denk ik ook: twintig is genoeg. Het moet gezellig 

blijven. (lacht) 

Van één naar twintig. Wat zorgde voor verandering? 

In het begin heb ik mijn label gecombineerd met een 

fulltime job in een museum. Daarna ben ik halftijds 

beginnen werken zodat ik Elisa Lee verder kon uit- 

bouwen. Eens ik volledig voor mijn zaak ging, merkte 

  

ik al snel dat ik extra hulp kon gebruiken. Toen nam 

ik mijn eerste werknemer aan. Daarna volgden er nog 

twee extra collega’s. Tien jaar lang werkten we met 

een team van vier. We hadden dertig verkooppunten 

in binnen-en buitenland. Daarnaast verkochten we 

de juwelen in onze eigen winkel en in veertig andere 

winkels. De werkdruk woog op ons kleine team. Ik heb 

op een bepaald moment de beslissing gemaakt om te 

stoppen met het wholesaleverhaal. Hard werken voor 

lage tarieven, dat hoorde niet meer bij mijn visie. Ik 

besloot om enkel te focussen op onze eigen winkels. 

Zo had ik grotere marges en meer overzicht. Die keuze 

was gedurfd, maar betekende ook een enorme groei 

voor mijn bedrijf. Daarbovenop stapten we over van 

mode- naar massieve, gouden juwelen. Een ander 

segment betekende een andere markt. Toegegeven, 

ik vond dat een moeilijke periode. Die omschakeling 

ging samen met een nieuw aanbod. We hadden veel 

tijd nodig om die nieuwe juwelen te maken. Maar 

goed, ik ben blij dat ik die keuzes heb gemaakt 

want daardoor is mijn zaak gegroeid en heb ik een 

team kunnen uitbouwen. Nu is alles meer in balans. 

Bovendien ben ik ook goed omringd door andere 

ondernemers dankzij het ontwerperscollectief Jardin 

d'Amour. We bereiken dezelfde doelgroep, namelijk 

koppels met trouwplannen. Ik merk dat we door het 

collectief elkaar naar ongekende hoogtes sturen. Het 

is bijzonder hoeveel meer we samen bereiken. 

Vind je het gemakkelijk om in die leidersrol te stappen? 

Ja en nee. Er is weinig hiërarchie binnen Elisa Lee 

waardoor ik me iemand van het team voel. Ik ben wel 

een snelle beslisser en bepaal de koers van het bedrijf. 

Dat doe ik niet alleen want ik heb het geluk dat ik 

omringd ben met mensen die veel betere communi- 

catieve skills hebben dan ikzelf. Steffi en Sylvie zijn > 
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mijn linker- en rechterhand. Ze zorgen zo goed 

voor mij en de andere collega's. Een warme 

sfeer binnen het team vind ik dan ook heel 

belangrijk. Er is ook weinig tot geen verloop. 

Wat zorgt ervoor dat collega’s willen blijven, denk je? 

Ik denk dat de kleine dingen het vaak doen. 

Zo merkte ik op dat het team graag meer wilde 

sporten maar daarvoor de tijd niet vond na het 

werk. Daarom stelde ik voor om vrijblijvend 

te sporten tijdens de werkuren. Tijdens die 

gezamenlijke sportmomenten werken we niet 

per se in onze functie, maar aan onszelf, ons 

lichaam en de teamspirit. We leren elkaar op 

een andere manier kennen. Om elkaar te blijven 

uitdagen, kiezen we om de tien weken een 

andere sport uit. Momenteel zijn we helemaal 

in de ban van yoga en pilates. Nu het opnieuw 

beter weer is, zullen we binnenkort meer gaan surfen. 

Zulke momenten met het team vind ik zalig, we lachen 

de hele tijd. (lacht) Je goed voelen in een team en de 

impact daarvan is voor mij een prioriteit. Op de lange 

termijn heb je een veel hechter team, wat je bedrijf 

alleen maar ten goede kan komen. En uiteraard is het 

ook leuk om zo’n break te hebben doorheen je dag. 

Over naar jullie juwelen. Je werkt enkel met gerecycleerd 

goud. Vanwaar die keuze? 

Ik ben van opleiding archeoloog. Eén van de basis- 

principes in de archeologie is dat je niet-bedreigde 

materialen beter laat zitten voor een later moment, 

wanneer er meer kennis van zaken is. We weten nog 

niet waarvoor we goud allemaal kunnen gebruiken. 

Het is een bijzonder materiaal met veel unieke eigen- 

schappen. Helaas willen de meesten liever op korte 

termijn geld verdienen, terwijl een langetermijnvisie 

ongetwijfeld meer loont. Mijn warme oproep: laat 

goud in de grond zitten. Het materiaal zal nooit zijn 

waarde verliezen. Bovendien is er al genoeg goud in 

omloop. Mijnwinning is volgens mij niet nodig, ook al 

zou dat proces eerlijk verlopen. Gerecycleerd goud 

is duurder, maar ook emotioneler. Ik vind dat een 

heel mooi gegeven. Juwelen die generaties lang aan 

elkaar worden doorgegeven, ik word daar helemaal 

week van. In de toekomst wil ik nog meer inzetten op 

gerecycleerd zilver. Dat proces is veel complexer dan 

dat van gerecycleerd goud. 

Met een gerecycleerd juweel breng je het verleden en 

heden samen. Bijzonder dat je historische achtergrond 

nooit veraf is. 

Net vanuit mijn voorkennis als historicus vind ik het zo 

belangrijk dat Elisa Lee een tijdloze look heeft. 
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Mijn juwelen doorstaan de tijd, op technisch én esthe- 

tisch vlak. In mijn vorige job in een museum werkte ik 

vaak rond volkskunde en tradities. Persoonlijke verha- 

len hebben me altijd mateloos gefascineerd. Ook mijn 

team krijgt daar energie van. Zo is het al eens gebeurd 

dat een juweel de weg terugvindt naar onze winkel 

omdat de drager overleden is en de nabestaanden er 

opnieuw iets mee willen laten maken. Dat zijn soms 

heftige verhalen. Tegelijk is het ook zo schoon om te 

voelen dat we van de nabestaanden het vertrouwen 

krijgen om van dat juweel iets blijvends te maken. 

Hoe zal de juwelensector volgens jou evolueren? 

Net zoals in de geschiedenis heb je stromingen en te- 

genstromingen. In de juwelensector is dat niet anders. 

Er zullen nog altijd juwelen verkocht worden op grote 

schaal, maar ook op kleinere schaal. Edelstenen, goud 

en diamanten zullen nog kostbaarder worden. Tegelijk 

voel ik ook een sociale verschuiving. Mensen investe- 

ren niet meer alleen in een juweel omdat ze bijvoor- 

beeld gaan trouwen. Het leven is meer dan geboren 

worden, verloven, trouwen en sterven. Mensen willen 

ook andere belangrijke mijlpalen een plaats geven zo- 

als de opstart van een eigen zaak, het verlies van een 

dierbare of het afscheid van de borstvoedingsperiode. 

Verder merk ik ook meer genderfluïditeit op. Koppels 

die allebei een diamanten ring willen, mannen die 

een smaragden ring of parelketting dragen. Ik word 

daar warm van! En dan is er nog een empowerende 

verandering. Meer en meer vrouwen wachten niet en 

vragen hun partner ten huwelijk. Wat de reden voor 

een juweel ook is, ik vind het fantastisch dat wij deel 

mogen uitmaken van die persoonlijke mijlpalen. O 
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